
Verslagen Y/erkgroep Europese Unie 

Vergadering van 22 mei 197:: 
De heer Port onderschreef de s t e l l i n g dat de Economisci 
en Monetaire Unie (EMU) een integrerend onderdeel van 
de Europese Unie (EU) di e n t te vormen. H i j a c h t t ^ de 
totstandkoming van een ELIU een t e s t voor de bereidheid 
van de l i d s t a t e n om t o t een EU t e komen. Een muntunie 
qua inhoud zoals i n het rapport Spierenburg aange
geven ac h t t e h i j onevenwichtig met name omdat geen r e 
kening werd gehouden met de v e r s c h i l l e n i n inkomens-^ 
en p r o d u c t i v i t e i t s o n t w i k k e 1 i n g i n de l i d s t a t e n . ïït 
zou" dusdanige spanningen kunnen veroorzaken dat ïe 
muntunie n i e t gehandhaafd zou kunnen worden. Le heer 
Oort b e t w i j f e l d e t e n s t e r k s t e de m o g e l i j k h e i d dat net 
b e s l u i t om t o t een muntunie t e komen ertoe zou leider-
dat min of meer automatisch een inkomensbeleid en een 
economisch b e l e i d op de t e r r e i n e n n i e t door de munt
unie gedekt, g e l e i d e l i j k zou worden ontwikkeld. Zeker 
a c h t t e h i j d i t u i t g e s l o t e n binnen een t e r m i j n t o t 1990 
H i j a c h t t e benadering van de Commissie Spierenburg 
t e v e e l een " a l l e s of n i e t s " . 

De heer de Zeeuw meende dat voor de instandhouding ven 
de gemeenschappelijke landbouwmarkt monetaire maat
regelen noodzaak waren. H i j ac h t t e een v a l u t a b l o k daar
voor voldoende. 

De heer de Grooth s t e l d e conform het rappor t Spieren
burg dat de stap-voo^-stap-benadering zoals die t o t 
dusverre t . a . v . de EMU was gevolgd n i e t t o t r e s u l t a t e n 
zou l e i d e n . H i j kwam daarom ook t o t de conclusie dat 
de methodiek van de muntunie zoals aangegeven i n hei: 
r a p p o r t Spierenburg, de weg wees om t o t de beoogde 
eenwording t e komen. 
Ook de heer I t a l i a n e r was van mening dat zeker i n een 
a a n t a l sectoren deze methodiek moest worden gevolgd, 
w i l d e men voortgang bereiken. H i j voegde daaraan toe 
dat t e g e l i j k e r t i j d de g e l e i d e l i j k e benadering n i e t 
geheel l o s g e l a t e n moest worden doch voer bepaalde 
sectoren m o g e l i j k nog wel t o t r e s u l t a t e n kon l e i d e n . 
De heer E l i a s s l o o t z i c h aan b i j de heer Cort en achtte 
het ontbreken van een inkomensbeleid op communautaire 
schaal een zodanig ontbindende f a c t o r dat de muntunie 
geen l a n g l e v e r beschoren kon z i j n . H i j achtte voorts 
de kansen op een verdergaand s o c i a a l b e l e i d gering 
omdat h i e r v o o r onvoldoende financiële middelen beschik
baar zouden worden g e s t e l d . 
De heer ven der Moordt merkte op dat i n de vervoers
sector de stap-voor-stap-benadering n i e t t o t re sultater, 
had g e l e i d en dat een methodiek zoals door de Commissie 
Spierenburg voorgesteld voor de muntunie een nieuwe 
m o g e l i j k h e i d bood om t o t het toch wel gewenste gemeen-
schan-oolijke v e r v o e r s b e l e i d t e komen. Overigons zag 
h i j met de heren Cort en E l i a s toch wel bezwaren i n 
de opzet van de Commissie Soierenburg t.a.v. de mun$uni< 
door het ontbreken van een gemeenschappen.^CO^ 
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De heer van der Put meende dat de defensie een var ie 
l a a t s t e t e r r e i n e n zou z i j n waarop samenwerking zou 
kunnen worden b e r e i k t i n de mate waarop die i n de 
economische sector p l a a t s zou vinden. 
De heer van der Graaf benaderde de problematiek u i t een 
andere gezichtshoek en meende dat het tegenwoordige 
kabinet m o g e l i j k wel een a a n t a l reserves zou hebben 
tegen een Europese Unie, t e n z i j de zekerheid kon" 
worden verkregen dat i n die Europese Unie een beleid 
kan worden gevoerd dat a a n s l u i t b i j de wensen d i e " i n 
Nederland l e v e n . H i j was t e dien aanzien b e t r e k k e l i j k 
p e s s i m i s t i s c h omdat h i j constateerde dat het ITeder-
landse b e l e i d op v e r s c h i l l e n d e punten nogal a f w i j k t 
van dat van de overige l i d s t a t e n . Als voorbeeld 
h i e r v o o r wees h i j op de i n k o m e n s p o l i t i e k . 
De heer Jonkman merkte op dat het o n t w i k k e l i n g s b e l e i d 
van de Gemeenschap voorzover aanwezig vele bezwaren 
had en dat verdere voorgang op d i t t e r r e i n i n f e i t e 
a l l e e n g e r e a l i s e e r d kon worden op basis van een nieuw 
akkoord waarin d o e l s t e l l i n g e n waren opgenomen die nau 
aansluten b i j de Nederlandse o p v a t t i n g e n . r.7at de metho
diek b e t r e f t had h i j op z i c h z e l f geen bezwaar om h i e r 
b i j de benadering van de Commissie Spierenburg t.a.v. 
de muntunie t e volgen. 

Door de heer Posthumus Meyjes i s gewezen n^a.v. de 
opmerkingen van de heren van der Graaf, en Jonkman 
op hoofdstuk I , par. 3 i n het r a p p o r t Spierenburg. 
S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t kwam n.a.v. de v e r s c h i l l e n d e 
opmerkingen t o t de v o o r l o p i g e conclusie dat de analyse 
over de s i t u a t i e i n de Gemeenschap en de noodzaak t o t 
het zoeken van nieuwe wegen en maatregelen om het 
i n t e g r a t i e p r o c e s weer op gang te brengen, algemeen-
onderschreven werden. Er waren echter d u i d e l i j k 
m e n i n g s v e r s c h i l l e n t e constateren over de te volgen 
methodiek om d i t l a a t s t e t e bereiken. 

Vergadering van 5 j u n i 1975 
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S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t opende de discussie met 
de vraag of de werkgroep de o p v a t t i n g i n de rapporten 
Spierenburg en M a r j o l i n deeld, dat een voortgaan op 
de bestaande - voet i n de Europese samenwerking l e i d t 
t o t "wegkwijnen"* 
De heer Sassen onderschreef die o p v a t t i n g en voegde 
eraan toe dat het rapport M a r j o l i n wel een goede analyse 
g e e f t van de s i t u a t i e doch geen oplossing aanduidt. 
Ook de heer Port achtte een nieuwe impetus nodig. 
Overigens meende h i j dat het gevaar voor het wegkwijnen 
vaak te v e e l gedramatiseerd werd. H i j waarschuwde voor 
een v o o r s t e l l i n g van zaken dat er voor de Europese 



i n t e g r a t i e geen hoop meer was t e n z i j een muntunie t o t 
stand zou komen. Voorts wees h i j erop, dat men van de 
l i d s t a t e n alleen commitments kan vragen, waar die 
regeringen ook over bevoegdheden beschikken. 

De heer Rutten achtte de analyse j u i s t doch vroeg zich 
af of de vergaande conclusies de Commissie Spierenburg 
e r u i t t r e k t wel r e a l i s t i s c h z i j n gezien de opstellirïc-
van het Verenigd K o n i n k r i j k en Denemarken. 

De heer Sassen merkte naar aanleiding hiervan op da'c 
i n ieder geval een oriëntatie/een perspectief nodig 'is 
b i j een stap-voor-stap-benadering. 

Ook de heer I t a l i a n e n wees hierop en herinnerde san de 
Nederlandse o p s t e l l i n g terzake van de eerste etappe 
van de EKÜ. 

De heer de Grooth meende dat er sedert 1957 toch wel 
veel t o t stand was gebracht. H i j vroeg zich af hoe 
b e l a n g r i j k het was om u i t e i n d e l i j k e d o elstellingen 
te formuleren om het samenwerkingsproces weer op gang 
te brengen. I n ieder geval had h i j grote t w i j f e l s over 
de r e a l i s e r i n g ervan wanneer de Gemeenschap verder 
u i t g e b r e i d werd. 

De heer Posthumus Heyjes meende dat men de problematiek 
van de verdere u i t o r e i c l i n g van de Gemeenschap alleen 
adequaat kon benaderen vanuit een samenhangede v i s i e 
op de soort van Unie/Gemeenschap die men nastreeft-. 

De heer Sassen merkte i n d i t verband op dat Duitsland 
het einddoel van de samenwerking wenst te weten en dat 
het ontbreken van een gemeenschappelijke v i s i e hierop 
veel v e r k l a a r t van de v e e l a l negatieve Duitse houding, 
I n de p r i o r i t e i t e n voor de Europese Unie zag h i j naast 
de muntunie vooral het externe beleid met inbegrip 
van hierop aansluitend de ontwikkelingssamenwerking. 
Deze a c t i v i t e i t e n diende derhalve een veel centraler 
plaats te k r u i e n dan door de Commissie Soierenburr* 
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aangegeven. 

De heren Port en Jonkman sloten zich b i j deze v i s i e aai 

De heer Rutten meende daarentegen dat men de p r i o r i 
t e i t e n moest zien i n het l i c h t van hetgeen er thans 
be r e i k t i s en constateerde dat de l i d s t a t e n nog lang 
n i e t toe waren aan een gemeenschappelijk buitenlands 
be l e i d of defensiebeleid. 

De heer I t a l i a n e n wees op de wisselwerking tussen het 
interne en externe b e l e i d . Veelal kon men extern n i e t 
verder omdat het interne beleid ontbrak. H i j vroeg 
zich af of men alleen die onderdelen van het extem 
belei d wilde harmoniseren of communautariseren die een 
band hadden met de Gemeenschap of d i t ook wilde doen 
met de andere onderdelen. Zo j a , welke rnaatsiavei: 
moesten h i e r b i j worden aangelegd? 



De heer de Grooth achtte het van belang, b i i het 
antwoord op deze vragen de houding en nog meer"de 
verwachtingen van de derde landen te betrekken. 
H i j wees op het gevaar van een onbeperkte verdere ont
w i k k e l i n g en g r o e i van het n a t i o n a l e b e l e i d . 
S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t constateerde dat het optred 
van de G-emeenschap naar b u i t e n geremd werd door het 
ontbreken van een i n t e r n e cohesie. Intussen was echter 
wel i n de rapporten van Luxemburg een d u i d e l i j k e 
c o n s u l t a t i e p l i c h t opgenomen. Althans verbaal "was men 
een heel eind op het gebied van het externe b e l e i d . 
De heer Rutten s t e l d e dat i n de p r a k t i j k van deze 
v e r p l i c h t i n g v/einig t e r e c h t kwam omdat ieder nog de 
n a t i o n a l e imperatieven zwaarder l i e t wegen. De 
l i d s t a t e n z i j n nog geenszins r i j p voer een communau
t a i r e d i s c i p l i n e i n het buitenlands b e l e i d . 
S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t erkende deze r e a l i t e i t 
maar vees erop dat binnen bepaalde grenzen een 
communautair e x t e r n b e l e i d reeds v e r e i s t i s . 
De heer Sassen wees i n d i t verband op het Middellandse 
Zeebeleid van de Gemeenschap. 
S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t besloot de vergadering 
met de vraag of i n de Unie " u i t e i n d e l i j k een v o l s t r e k t e 
verwevenheid van het i n t e r n e en externe b e l e i d n i e t 
n o o d z a k e l i j k was. D i t zou dan met name van toepassing 
z i j n op het o n t w i k k e l i n g s b e l e i d en die delen van 
het externe b e l e i d die bindingen hadden met het 
i n t e r n e U n i e b e l e i d . Het d e f e n s i e b e l e i d kon v o o r l o p i g 
h i e r b i j tussen haakjes g e p l a a t s t worden. 


